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       RG 0052/ XL/ 2010 
 
 
 

P R O T O K Ó Ł   NR   XL/ 2010 
 

z Sesji Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą w dniu 27 maja 2010 r. 
 
Punkt 1.Otwarcie Sesji. 
Otwarcia Sesji o godzinie 16:00 w Gminnym Ośrodku Kultury w Nowym Mieście nad Wartą 
dokonał Janusz Janicki- Przewodniczący Rady Gminy powitał zebranych Radnych, Sołtysów 
oraz zaproszonych gości. 
Punkt 2. Stwierdzenie quorum. 
W punkcie tym Przewodniczący poinformował, Ŝe obecnych jest 11 Radnych                           
stanowiąc niezbędne quorum do podjęcia uchwały. 
Punkt 3. Przyjęcie porządku obrad.  
W punkcie tym pan Przewodniczący Rady Gminy odczytał następujący porządek obrad: 
Punkt 4. 
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 
Punkt 5.  
Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie Gminy Nowe Miasto n. 
Wartą. 
Punkt 6.  
Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 7 
Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 8. 
Przyjęcie stanowiska w sprawie zamiaru przystąpienia Gminy Śrem do porozumienia 
Międzygminnego w Jarocinie zawartego w dniu 7 października 2008 roku.  
Punkt 9. 
Przyjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia  Planu Odnowy miejscowości Klęka.   
Punkt 10.  
Omówienie uchwały w sprawie wygaśnięcia mandatu radnej. 
Punkt 11 
Przyjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na sprzedaŜ nieruchomości mienia 
komunalnego. 
Punkt 12. 
Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy na 2010 rok. 
Punkt 13. 
Interpelacje Radnych. 
Punkt 14. 
Sprawy bieŜące. 
Punkt 15. 
Wolne głosy i wnioski. 
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Ad 5) Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie Gminy 
Nowe Miasto n. Wartą - W punkcie tym głos zabrał pan Piotr Nowak, kierownik Rewiru 
Dzielnicowych w Nowym Mieście nad Wartą. Po zakończeniu wypowiedzi Pana Nowaka, 
Przewodniczący zaproponował podjęcie dyskusji.  

� Jako pierwszy głos zabrał Radny Borkowski, który pytał czy jest prawdą Ŝe z racji 
podniesionego stanu rzeki Warty most w Nowym Mieście n. Wartą zostanie 
zamknięty. W odpowiedzi Pan Kierownik informował, Ŝe dotarły do Rewiru 
Dzielnicowych takie pogłoski, jednakŜe nie jest to prawdą. Jedyne co moŜna 
potwierdzić to fakt, Ŝe jedna część mostu będzie remontowana, dlatego teŜ będzie ruch 
wahadłowy. Pogłoski o całkowitym zamknięciu mostu są dementowane.  

� Kolejno radna Zofia Kędziora pytała, o kwestię narkotyków, czy są to przypadki 
zaŜywania narkotyków, czy rozpowszechniania. W odpowiedzi Pan kierownik 
zawiadomił, Ŝe chodzi o przypadki rozpowszechniania narkotyków, przez 
mieszkańców gminy.  

� Następnie Przewodniczący Rady wyraził zdumienie z liczby odbytych spotkań 
Dzielnicowych z dziećmi w szkołach, przedszkolach i innych placówkach 
wychowawczych. Radny dodał, Ŝe zaskakująca jest liczba wywiadów, jakie policja 
odbyła i musiała napisać w bieŜącym roku jest ich ponad 360. Przewodniczący prosił, 
o zwrócenie uwagi na pojazdy poruszające się z bardzo duŜą prędkością w Nowym 
Mieście m. in. na ulicy Strzeleckiej.  

� Radny Feliks Stratyński pytał, na jakim etapie jest sprawa kupna samochodu, na które 
rada wyłoŜyła część środków. W odpowiedzi pan Piotr Nowak zawiadomił, Ŝe 
Komenda Głowna Policji wystosowała pismo, Ŝe na dofinansowanie zakupu 
radiowozu potrzeba 33 tys. zł, w zeszłym roku rada zabezpieczyła 24 tys. zł, w 
związku z powyŜszym Policja zwróciła się z prośba do pana Wójta, do rady, o 
zwiększenie środków na zakup auta do 33 tys. zł. Policji pozostaje czekać na 
odpowiedź czy sprawa zostanie załatwiona pozytywnie. Pan Kierownik dodał, Ŝe w 
chwili obecnej Rewir Dzielnicowych jest w posiadaniu  jednego auta 
nieoznakowanego marki KIA, jest to dość kłopotliwa sytuacja, poniewaŜ w razie 
dwóch zgłoszeń dzielnicowi nie mogą dotrzeć do dwóch miejsc na raz gdyŜ nie mają 
czym dojechać. 

Do grona Radnych dołączył pan Julian Janicki. W związku z powyŜszym na sali posiedzenia 
znajduje się 12 radnych.   
Ad 6) Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami – Przewodniczący 
Pan Janusz Janicki zawiadomił, Ŝe przed trzema tygodniami odbyło się spotkanie dotyczące 
sprawy  średzkiego szpitala.  Przewodniczący informował, Ŝe w spotkaniu brało udział wiele 
osób, było duŜo pomysłów na wsparcie finansowe dla szpitala średzkiego, które nie 
przyniosły Ŝadnego efektu. Padł m. in. pomysł, aby samorządy wsparły odbudowę szpitala, 
jednakŜe nikt nie wyraził takiej woli.  
Przewodniczący nawiązał równieŜ do rocznicy, pierwszych samorządowych, w pełni wolnych 
wyborów, które odbyły się w Polsce przed 20. laty.  
Ad 7) Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami – Pan Wójt zawiadomił, Ŝe 
miniony tydzień opierał się tylko i wyłącznie na sprawach związanych z poziomem rzeki 
Warty, która wylewając wodę z koryta podtopiła pola, pobliskie wioski takie jak Hermanów. 
W chwili obecnej odbywa się czuwanie nad poziomem wody, Gminne Centrum Zarządzania 
Kryzysowego działa według określonych procedur. Wójt dodał, Ŝe na chwilę obecną Warta 
od Dębna po Nową Wieś nie przybiera, jednakŜe przybyło wody więcej o metr niŜ w 1997 
roku, kiedy była w Polsce wielka powódź. Pan Aleksander Podemski zaznaczył, Ŝe we wsi 
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Hermanów prąd wody jest tak duŜy, Ŝe trzeba było zabezpieczyć mostek prowadzący do wsi, 
gdyŜ groził zniszczeniem. 
Pan Wójt dementował równieŜ plotki o zakaŜeniu epidemiologicznym wody, informując                
Ŝe jest to bzdura, woda jest jak najbardziej zdatna do spoŜycia. 
Wójt Gminy informował, Ŝe wszelkie informacje o zakaŜeniach wody,                   o 
zamykaniu mostu, wyburzaniu budynków, czy wałów są informacjami nieprawdziwymi.  
Następnie Pan Wójt wspomniał równieŜ o sprawie szpitala średzkiego, informując, Ŝe nikt                 
z przedstawicieli samorządu nie złoŜył deklaracji związanych z  dofinansowaniem rozbudowy 
szpitala z uwagi na zadania które kaŜda z gmin ma do zrealizowania w ramach własnych 
projektów i zadań, które są kosztowne.  Pan Wójt dodał, Ŝe jeŜeli ktoś jest innego zdania, to 
Pan Wójt jest zobowiązany takie sugestie przekazać Staroście.   
Kolejno Pan Wójt informował o opóźnionych ze względu na złe warunki atmosferyczne, oraz 
ze względu na powódź inwestycjach realizowanych na terenie Gminy. Pan Wójt mówił m.in. 
o rozpoczętej budowie kanalizacji sanitarnej na terenie wsi Komorze, o wymianie sieci 
wodociągowej na terenie Nowego Miasta. Pan Wójt zawiadomił, Ŝe ku końcowi zbliŜa się 
remont Hydroforni w Nowym Mieście, gdzie wymieniana jest cała technologia.  

� Pan Janusz Janicki Przewodniczący Rady podziękował, Panu Wójtowi za 
wyjaśnienia dotyczące spraw powodzi.  
Kolejno Przewodniczący pytał czy ktokolwiek na sali ma jakieś pytanie 
dotyczące sprawy szpitala średzkiego. Nikt z radnych oraz zgromadzonych 
gości pytań nie zgłaszał, dlatego Przewodniczący zaproponował przejście                
do omówienia projektu uchwał.  

Ad 8) Przyjęcie stanowiska w sprawie zamiaru przystąpienia Gminy Śrem do 
porozumienia Międzygminnego w Jarocinie zawartego w dniu 7 października 2008 roku 
– Projekt stanowiska odczytał Przewodniczący, w związku z brakiem pytań zaproponował 
głosowanie. „Za” pozytywnym stanowiskiem opowiedziało się 12 radnych, 0 głosów 
przeciwnych, 0 głosów wstrzymujących.  
Ad 9) Przyjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia  Planu Odnowy miejscowości Kl ęka – 
Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, natomiast celowość podjęcia uchwały 
omówiła pani sekretarz- Gabriela Kosmala. W związku z brakiem pytań Przewodniczący 
zaproponował podjęcie uchwały. „Za” przyjęciem uchwały opowiedziało się 12 radnych.  
Uchwała Nr XL/ 238 / 2010 wraz z załącznikiem stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Ad 11) Omówienie uchwały w sprawie wygaśnięcia mandatu radnej – Przewodniczący 
informował, Ŝe w dniu 5 maja do Przewodniczącego wpłynęło pismo od Radnej Małgorzaty 
Matuszczak, w którym to rezygnuje z mandatu radnej. Przewodniczący po odczytaniu pisma 
Radnej w związku z brakiem pytań zaproponował głosowanie za przyjęciem uchwały. „Za” 
przyjęciem uchwały opowiedziało się 11 radnych, 1 głos wstrzymujący, 0 głosów 
przeciwnych.  
Uchwała Nr XL/ 239 / 2010 wraz z załącznikiem stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Ad 10) Przyjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na sprzedaŜ nieruchomości mienia 
komunalnego - Pan Wójt informował, Ŝe nieruchomość znajduje się w Komorzy, sprzedaŜ 
odbędzie się trybem przetargowym. W związku z brakiem pytań, Przewodniczący 
zaproponował głosowanie. „Za” przyjęciem uchwały opowiedziało się 12 radnych, 0 głosów 
wstrzymujących 0 głosów przeciwnych.  
Uchwała Nr XL/ 240 / 2010 wraz z załącznikiem stanowi załącznik do niniejszego protokołu 
Ad 12) Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy na 2010 rok – Projekt 
uchwały przedstawiła Pani ElŜbieta Mnich- Skarbnik Gminy. Po zakończeniu wypowiedzi w 
związku z brakiem pytań Przewodniczący zaproponował głosowanie za przyjęciem uchwały.  
„Za” przyjęciem uchwały opowiedziało się 12 radnych, 0 głosów wstrzymujących 0 głosów 
przeciwnych.  
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Uchwała Nr XL/ 241 / 2010 wraz z załącznikiem stanowi załącznik do niniejszego protokołu 
Ad 13) Interpelacje Radnych – w związku z brakiem interpelacji Przewodniczący 
zaproponował przejście do punktu kolejnego.  
Ad 14-15) Sprawy bieŜące. Wolne głosy i wnioski :  

� Jako pierwszy głos zabrał Pan Wincenty Pawelczyk, sołtys wsi Chocicza, który 
informował, Ŝe dnia 16 kwietnia, po wizycie w Agencji Nieruchomości 
Rolnych, pan Sołtys zaczerpnął informację, Ŝe w najbliŜszym czasie Biblioteka 
znajdująca się w sołectwie, wkrótce zostanie przekazana nieodpłatnie na rzecz 
Gminy.  

� Pani Gabriela Kosmala dementowała tą wiadomość informując Ŝe dnia 
dzisiejszego przyszło pismo z informacją, Ŝe od początku będzie ruszała 
procedura przekazania biblioteki. Od nowa musi być podjęta uchwała rady w 
tym temacie, od nowa naleŜy powołać się na odpowiednie paragrafy, od nowa 
naleŜy wykonać wyceny. Cała procedura musi być przeprowadzona od 
początku, wszystko będzie przygotowane na czerwcową sesję.  

� Kolejno Pani Mirosława Tomczak, sołtys wsi Dębno dziękowała panu 
Wójtowi za wycięcie traw na terenie sołectwa, oraz za wyrównanie dróg, pani 
sołtys informowała równieŜ, Ŝe załatwiła wycięcie konarów w sołectwie.  

� Następnie Radny Ireneusz Janicki pytał, czy środki zabezpieczone na stypendia 
ograniczają się tylko do wyników w nauce czy teŜ do osiągnięć sportowych. 
Pani Skarbnik informowała, Ŝe poruszała juŜ ta sprawę i wkrótce ma uzyskać 
odpowiedź, jednakŜe środki na stypendia socjalne i stypendia za osiągnięcia w 
nauce i osiągnięcia sportowe są w tej samej kwalifikacji. Pani Sekretarz 
dodała, Ŝe jest zdania, Ŝe jeŜeli są to środki budŜetu Gminy to gmina decyduje 
jak je rozdysponować. Pani Sekretarz dodała, Ŝe sprawa stypendiów będzie 
rozwiązana w ten sposób, Ŝe kaŜda szkoła dostanie pewną pulę środków                       
i środki zostaną  rozdysponowane. 

� Sołtys wsi Boguszynek Pan Julian Janicki dziękował panu Wójtowi za 
wykonanie drogi w Boguszynku, sołtys pytał równieŜ jak wygląda sprawa 
oświetlenia w Boguszynku, na jakim etapie sprawy stanęły. W odpowiedzi pan 
Wójt zawiadomił, Ŝe naleŜy poczekać jak sprawy posuną się ze strony ENEI, 
gdyŜ zostało wystosowane pismo w sprawie oświetlenia w Boguszunie na 
które sołectwo zabezpieczyło środki w ramach funduszu sołeckiego.  
Sołtys informował równieŜ ze zostały skradzione znaki przy drodze z Komorzy 
na Boguszynek i w chwili obecnej przy przejeździe dwóch aut nie ma znaku 
kto komu ma zjechać. 

� Radny Krzysztof Kujawa informował, Ŝe większość rolników nie ma 
ubezpieczeń pól w razie powodzi, co doprowadzi do odebrania rolnikom 2 € 
dopłaty z UE. Radny proponował ubezpieczyć pola od poŜaru, co wystarczy, 
aby tych środków nie stracić. Radny informował  rolników, Ŝe w razie zalania 
pola w wys. 3 % naleŜy zgłosić się do Agencji Rolnej z taka informacją.   

� Radny Mirosław Ratajczak pytał Wójta czy będą podejmowane działania 
względem wykonania oświetlenia w Chromu. Radny pytał teŜ czy będą 
wykaszane trawy przy poboczach, gdyŜ w chwili obecnej trawy są tak wysokie 
Ŝe ograniczają widoczność pojazdom.  
W odpowiedzi pan Wójt informował radnego, Ŝe zadzwoni do wojewódzkiego 
zarządu dróg z pytaniem o wykaszanie traw, gdyŜ są to drogi wojewódzkie nie 
gminne. W kwestii oświetlenia pan Wójt zawiadomił, Ŝe w chwili obecnej 
Urząd oczekuje na odpowiedź z enei w kwestii oświetlenia w Boguszynie. Pan 
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Wójt dodał, Ŝe w tegorocznym budŜecie oświetlenie w Chromu  nie było 
planowane, być moŜe uda się zaplanować środki w przyszłorocznym funduszu 
sołeckim. 

� Radny Tomaszewski informował radnych powiatowych, Ŝe przy drodze Klęka 
śerków, która niedawno została wykonana do Klęki trawy przy poboczach są 
wykaszane przez pracownika urzędu, jednakŜe na odcinku gdzie naleŜy 
wycinka do powiatu trawy są bardzo wysokie, ani razu nie były wykaszane.  

� Radna Zofia Kędziora pytała czy zostaną podjęta działania względem 
propozycji, która padła na komisji o zorganizowanie na terenie Gminy wraz z 
otwarciem świetlicy w Boguszynku 20-lecia samorządu. Ponadto Radna pytała 
czy wiadomo juŜ coś na temat uschniętych drzew na zielonym rynku w 
Nowym Mieście.  
Pani Sekretarz informowała, Ŝe nawiązała kontakt z dendrologiem, po 1 
czerwca mają przyjechać do Nowego Miasta wykonać ekspertyzę, koszt 
badania wyniesie 2000 zł + VAT. Radna dodała, Ŝe Radni powinni 
wypowiedzieć się czy decyzje o badaniu drzew podtrzymuje rada czy nie. 
Przewodniczący informował, Ŝe zdanie podtrzymuje, iŜ naleŜy wykonać 
badanie, aby poznać rzeczywista przyczynę wymierania drzew.  
Radny Waldemar Tomaszewski zaproponował głosowanie czy naleŜy 
ekspertyzę wykonać czy nie gdyŜ nie ma sensu rozwijania i drąŜenia tematu.  
Przewodniczący pytał czy są jakieś głosy sprzeciwu na wykonanie ekspertyzy. 
W związku z brakiem sprzeciwu radni zdecydowali wykonać badanie.  

� Radny powiatowy pan Stefan Kominek informował, Ŝe radni rady powiatu w 
dniu 25 maja br. podjęli uchwałę w sprawie usuwania wyrobów zawierających 
azbest na terenie powiatu średzkiego. Na gminę Nowe Miasto przeznaczono 
kwotę 20 tys. zł. Wnioski naleŜy składać do dnia 31 lipca 2010 r. do urzędu 
Gminy.  

� Następnie Dyrektor GOK pan Maciej Kuderczak informował o imprezach 
które będą się odbywały w okresie letnim na terenie Gminy Nowe Miasto nad 
Wartą. Pan Dyrektor informował o oktawie BoŜego Ciała, która odbędzie się w 
przyszłym tygodniu, po BoŜym Ciele w Kruczynie w niedzielę odbędzie się 
gminny Dzień Dziecka. 13 czerwca planowana jest tzw. niedziela sportowa, 
kolejna niedziela to festyn w Chociczy, w ostatnią niedziele czerwca 
planowane są zawody straŜackie, natomiast w sobotę planowano wianki które 
nie odbędą się gdyŜ w lasku Guć jest 2 metry wody, i imprezę nie sposób jest 
zorganizować.  

� Radny Andrzej Borkowski prosił o wyrównanie drogi przy posesji radnego                
w Chociczy, gdyŜ w chwili obecnej drogą nie moŜna jeździć są tak duŜe 
dziury.  
W odpowiedzi pan Wójt informował radnego, Ŝe będzie przeprowadzona                     
a terenie Gminy akcja wyrównywania dróg poniewaŜ po deszczach przy 
większości dróg gminnych porobiły się dziury. Pan  Wójt informował równieŜ 
Ŝe doŜynki gminne odbędą się w Chociczy przy współpracy z firmą 
„Wesołek”, poniewaŜ w Sołectwie są najlepsze warunki na organizację 
imprezy. Ponadto pan Wójt zawiadomił, Ŝe obchody dni ziemi nowomiejskiej 
odbędą się w Klęce.  

� Radna Zofia Kędziora zapraszała pana Wójta na posiedzenie rady sołeckiej na 
dzień 2 czerwca na godzinę 20, radna wyraziła zdanie, Ŝe zapewne mieszkańcy 
sołectwa Boguszyn będą niezadowolenie z decyzji pana Wójta o organizacji 
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doŜynek w Chociczy, gdyŜ sołectwo Boguszyn od dłuŜszego czasu 
przygotowywało się do imprezy, która miała się odbyć w Boguszynie.  

� Pani Violetta Rajczyk Sołtys wsi Chwalęcin pytała czy przy okazji 
wykonywanej drogi w sołectwie moŜna byłoby wykonać zatokę do 
zatrzymywania się autobusu, poniewaŜ w chwili obecnej autobus staje na 
środku drogi. 
W odpowiedzi pan Wójt informował, Ŝe wątpi aby inwestor mógł zmienić 
projekt jeŜeli przeszedł on wszystkie procedury prawne.  

Ad 16) Zamknięcie sesji. 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady pan Janusz Janicki  

o godzinie 18:00 zamknął XL Sesję Rady Gminy.  
 
 
Protokółowała:      Przewodniczący Rady Gminy 
Referent d.s. biura rady      
     
Julita Ciarcińska-Wachowiak      /-/ Janusz Janicki 
 


